
 

 

DPr-BRM-II.0012.8.11.2024 

Protokół nr 7/XI/2024 

posiedzenia Komisji Ładu Społeczno-Prawnego Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 29 listopada 2024 r.  

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   11 radnych  

obecnych   -   11 radnych. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla radnych stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla gości stanowią załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodnicząca Komisji radna p. Beata Bilska. 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 6/X/2024 z dnia 16 października 2024 r. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie ustalenia 

terminów realizacji czynności niezbędnych do dokonania uzupełniających 

wyborów ławników do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy do Sądu 

Rejonowego dla Łodzi – Śródmieścia w Łodzi na kadencję 2024-2027 – druk 

BRM Nr 173/2024. 

4.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie budżetu 

miasta Łodzi na 2025 rok – druk nr 283/2024 – w zakresie następujących 

komórek organizacyjnych miasta Łodzi: 

- Biura Inżyniera Miasta; 

- Zarządu Dróg i Transportu; 

- Straży Miejskiej w Łodzi; 
 - oraz Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 – druk nr 284/2024 – 

w zakresie merytorycznego zainteresowania Komisji. 

6. Omówienie sytuacji na terenie pustostanu w sąsiedztwie 

ul. Franciszkańskiej 63 w Łodzi. 

7. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia: 

Przewodnicząca Komisji p. Beata Bilska powitała obecnych na sali obrad radnych 

oraz zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności pani Przewodnicząca 

stwierdziła quorum niezbędne do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych 

uchwał i opinii.  
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Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji p. Beata Bilska przedstawiła zebranym projekt porządku 

posiedzenia. 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek posiedzenia. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 6/X/2024 z dnia 16 października 2024 r. 

 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za,” braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła powyższy protokół. 

 

Ad pkt. 3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 

ustalenia terminów realizacji czynności niezbędnych do dokonania 

uzupełniających wyborów ławników do orzekania w sprawach z zakresu prawa 

pracy do Sądu Rejonowego dla Łodzi – Śródmieścia w Łodzi na kadencję 2024-

2027 – druk BRM Nr 173/2024. 

 

Główny Specjalista w Biurze Aktywności Miejskiej UMŁ w Departamencie 
Organizacji Urzędu i Obsługi Mieszkańców pani Agnieszka Mikołajczyk 
przedstawiła zebranym powyższy projekt uchwały (stanowi on załącznik nr 5 
do niniejszego protokołu). 
Nie zgłoszono pytań, ani głosów w dyskusji. 
Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 
„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały Rady 
Miejskiej w Łodzi. 
 
Przewodnicząca Komisji p. Beata Bilska zaproponowała, by Komisja rozpatrzyła 
punkt 4 i 5 porządku obrad łącznie. 
Komisja jednogłośnie zaakceptowała powyższą propozycję. 
 

Ad. 4-5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
budżetu miasta Łodzi na 2025 rok – druk nr druk nr 283/2024 – oraz w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 – druk 
nr 284/2024 – w zakresie następujących komórek organizacyjnych miasta Łodzi: 

- Biura Inżyniera Miasta; 

- Zarządu Dróg i Transportu; 

- Straży Miejskiej w Łodzi; 
 - oraz Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa. 

 

P. o. Dyrektora Biura Inżyniera Miasta UMŁ w Departamencie Inwestycji 
i Zarządzania Drogami pan Konrad Kulawiak przedstawił zebranym informację 
nt. projektu budżetu ww. Biura na rok przyszły (załącznik nr 6 do protokołu). 
Faza pytań i dyskusji. 
 
Wiceprzewodnicząca Komisji pani Kamila Ścibor zwróciła uwagę, że w roku 
przyszłym, w ramach budżetu obywatelskiego, realizowane będzie zadanie, 
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polegające na instalowaniu na niektórych skrzyżowaniach sekundników, 
wskazujących czas do zmiany świateł. Pani radna zadała w związku z tym pytanie, jak 
będzie się to miało do umowy, która zostanie przez Miasto zawarta na dwa lata. Czy 
będzie można zmienić tę umowę? 
P. o. Dyrektora Biura Inżyniera Miasta UMŁ w Departamencie Inwestycji 
i Zarządzania Drogami pan Konrad Kulawiak stwierdził, że instalowanie 
sekundników nie będzie się wiązało z koniecznością zmiany tej umowy. 
Przewodnicząca Komisji p. Beata Bilska zapytała, z jakiego budżetu będą 
pochodziły środki na realizację tego zadania. 
Wiceprzewodnicząca Komisji pani Kamila Ścibor stwierdziła, że środki te 
pochodzić mają z budżetu obywatelskiego. 
Pan radny Bogusław Hubert zadał pytanie, czy podpisana już została umowa 
na świadczenie tej usługi. 
P. o. Dyrektora Biura Inżyniera Miasta UMŁ w Departamencie Inwestycji 
i Zarządzania Drogami pan Konrad Kulawiak udzielił na to pytanie przeczącej 
odpowiedzi – umowę tę będzie można podpisać po uchwaleniu budżetu miasta Łodzi 
na rok 2025 
Przewodnicząca Komisji p. Beata Bilska poprosiła o odpowiedź na pytanie, czy 
Biuro będzie w roku 2025 realizować jakieś zadania w ramach Wieloletniej Prognozy 
Finansowej miasta Łodzi. 
P. o. Dyrektora Biura Inżyniera Miasta UMŁ w Departamencie Inwestycji 
i Zarządzania Drogami pan Konrad Kulawiak przecząco odpowiedział na to pytanie. 
Więcej pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 
budżetu miasta Łodzi na 2025 rok – druk nr 283/2024 – w zakresie Biura Inżyniera 
Miasta, głosowało 7  radnych, przeciw nie głosował nikt, 2 osoby wstrzymały się 
od głosu. 
Komisja wydała więc pozytywną opinię w powyższej kwestii. 
 
Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu pani Małgorzata Misztela – 
Grzesik przedstawiła zebranym projekt budżetu ZDiT na rok 2025, wraz z informacją 
na temat zadań realizowanych przez tę Jednostkę w ramach Wieloletniej Prognozy 
Finansowej miasta Łodzi (załącznik nr 7 do protokołu). 
Faza pytań i dyskusji. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji pan Krzysztof Makowski zadał pytanie, przy których 
ulicach planuje się zmodernizować oświetlenie, w ramach wydatków majątkowych. 
Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu pani Małgorzata Misztela – 
Grzesik poinformowała zebranych, że w ramach wydatków majątkowych realizowane 
będą dwa zadania. Pierwsze zadanie, jest to Modernizacja oświetlenia ulicznego – 
etap II. Zadanie to będzie dofinansowane w ramach Programu Eko Latarnia – polegać 
ono będzie na wymianie 1 048 punktów oświetleniowych. 
Drugie zadanie natomiast, jest to Poprawa efektywności energetycznej systemu 
oświetlenia – posiada ono dofinansowanie z Programu Polski Ład. Nie wiadomo w tej 
chwili, przy których ulicach będzie wymieniane to oświetlenie – w ramach tego zadania 
zostanie wymienione 2 631 opraw. 
Przewodnicząca Komisji p. Beata Bilska poprosiła o przekazanie Komisji wykazu 
ulic, na których modernizowane będzie oświetlenie. 
Pan radny Marcin Hencz zadał pytanie, czy właścicielem latarni ulicznych jest Miasto, 
czy PGE. 
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Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu pani Małgorzata Misztela – 
Grzesik wyjaśniła, że właścicielem części oświetlenia ulicznego jest Miasto, część 
oświetlenia natomiast stanowi majątek PGE. W ramach umów zawartych z PGE 
Miasto utrzymuje uliczne oświetlenie, dokonując niezbędnej wymiany opraw. 
Przewodnicząca Komisji p. Beata Bilska stwierdziła, że tylko niewielka część latarni 
ulicznych należy do Miasta. 
Pan radny Marcin Hencz zapytał, od czego zależy to, czy na danej ulicy znajdują się 
latarnie należące do Miasta, bądź do PGE. 
Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu pani Małgorzata Misztela – 
Grzesik stwierdziła, że jeżeli Miasto realizowało kompleksową przebudowę danej 
ulicy, wówczas zwykle znajdują się tam latarnie, należące do Miasta. 
Pan radny Marcin Hencz poprosił o odpowiedź na pytanie, czy Miasto ma możliwość 
narzucenia PGE, żeby zwiększyło efektywność oświetlenia na danym terenie. 
Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu pani Małgorzata Misztela – 
Grzesik stwierdziła, że zależy to od warunków, zawartych w danej umowie. 
Przewodnicząca Komisji p. Beata Bilska zapytała, czy utrzymanie latarni, 
należących zarówno do Miasta, jak i do PGE, jest zadaniem własnym Gminy. 
Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu pani Małgorzata Misztela – 
Grzesik twierdząco odpowiedziała na to pytanie. 
Wiceprzewodnicząca Komisji pani Kamila Ścibor zwróciła uwagę, że niektóre rady 
osiedla, np. Rada Osiedla Dolina Łódki, zgłaszają podczas spotkań z radnymi uwagi, 
iż na terenie ich działalności latarnie uliczne w godzinach nocnych są wyłączane. Pani 
radna poprosiła w związku z tym o informację, czy rzeczywiście stosowane są takie 
praktyki na niektórych ulicach. 
Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu pani Małgorzata Misztela – 
Grzesik twierdząco odpowiedziała na powyższe pytanie – ze względów 
oszczędnościowych, na terenie około czterdziestu ulic latarnie czasowo wyłączane są 
w godzinach nocnych, zwykle w godz. 01.00-03.00, bądź 02.00-04.00. Dotyczy to 
głównie ulic usytuowanych na obrzeżach Miasta. 
Wiceprzewodnicząca Komisji pani Kamila Ścibor poprosiła o przekazanie Komisji 
wykazu tych ulic. 
Pan radny Marcin Hencz zauważył, że dobrze by było, gdyby Komisja uzyskała też 
informację, jakie oszczędności dzięki temu rozwiązaniu udało się wygenerować. 
Przewodnicząca Komisji p. Beata Bilska zaproponowała, by Komisja poświęciła 
kwestiom związanym z oświetleniem ulic osobne posiedzenie – posiedzenie to 
zostałoby zorganizowane jeszcze w bieżącym roku. 
Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu pani Małgorzata Misztela – 
Grzesik zwróciła uwagę, że decyzja o czasowym wyłączaniu oświetlenia ulicznego 
w godzinach nocnych nie została podjęta wyłącznie z inicjatywy ZDiT – program ten 
realizowany jest wspólnie z Wydziałem Kształtowania Środowiska oraz Biurem 
Energetyki i Jakości Powietrza UMŁ. 
Więcej pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania, Komisja 6 głosami „za,” przy braku głosów przeciwnych  
i 2 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 
Miejskiej w Łodzi w sprawie budżetu miasta Łodzi na 2025 rok – w zakresie Zarządu 
Dróg i Transportu. 
Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za,” przy braku głosów „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących się,” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miejskiej 
w Łodzi w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 
– w zakresie powyższej Jednostki. 
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Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit zaprezentował zebranym 
projekt budżetu powyższej Jednostki na 2025 rok. Pan Dyrektor przedstawił 
ponadto zebranym informację nt. zadań, przeznaczonych do realizacji przez Straż 
Miejską w ramach WPF (załącznik nr 8 do protokołu). 
Faza pytań i dyskusji. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji pan Krzysztof Makowski odnosząc się 
do realizowanego przez Jednostkę zadania pn. System Monitoringu miejskiego – 
monitoring w windach, zadał pytanie, czy w tym przypadku chodzi o windy znajdujące 
się w budynkach użyteczności publicznej, czy też o windy w budynkach 
mieszkaniowych. 
Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit wyjaśnił, że zadaniem tym 
objęte zostały windy montowane na przejściach dla pieszych – np. w okolicy 
Wojskowej Akademii Medycznej. Windy te bardzo często ulegały dewastacji, bądź 
zanieczyszczeniu przez osoby bezdomne, które w nich często nawet koczowały, 
uniemożliwiając pozostałym obywatelom korzystanie z tych urządzeń. Windy te są 
więc monitorowane poprzez zamontowany wewnątrz nich system kamer. 
Wiceprzewodnicząca Komisji pani Kamila Ścibor zwracając uwagę, że 
na realizację tego zadania zapisano na 2025 r. kwotę 1 208 tys. zł, zadała pytanie, 
na co dokładnie wydatkowana zostanie ta suma. 
Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit poinformował zebranych, że 
kwota ta obejmuje utrzymanie systemu monitoringu – przede wszystkim są to jednak 
koszty montażu oraz koszty samych urządzeń. 
Więcej pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały RM, zawartego w druku 
nr 283/2024 (w zakresie Straży Miejskiej), głosowało 7  radnych, przeciw nie 
głosował nikt, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 
Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały RM zawartego w druku 
nr 283/2024 (w zakresie Straży Miejskiej), głos oddało 7 członków Komisji, przeciw 
głosowała 1 osoba, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
Komisja wydała więc pozytywną opinię w powyższym zakresie. 
 
P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa 
UMŁ w Departamencie Prezydenta pan Karol Dziuda przedstawił zebranym 
informację nt. projektu budżetu Wydziału na 2025 rok oraz nt. zadań realizowanych 
przez tę jednostkę w ramach WPF (załącznik nr 9 do protokołu). 
Faza pytań i dyskusji. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji pan Krzysztof Makowski zadał pytanie, która miejska 
jednostka ponosi wydatki na utrzymanie schronów. 
P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa 
UMŁ w Departamencie Prezydenta pan Karol Dziuda poinformował zebranych, że 
w chwili obecnej żadna jednostka nie zajmuje się tą kwestią – od momentu wejścia 
w życie ustawy o ochronie Ojczyzny wszystkie przepisy dotyczące obrony cywilnej 
zostały uchylone i obecnie nie ma podstaw prawnych, aby wydatkować jakiekolwiek 
środki z budżetu na ten cel. 
W poprzedniej kadencji Sejm RP prowadził prace nad ustawą o ochronie ludności, 
które jednak zostały porzucone. W obecnej kadencji w Parlamencie prowadzone są 
jednak dość zaawansowane już prace nad ustawą o ochronie ludności i obronie 
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cywilnej. Ustawa ta ma w sposób kompleksowy określić zadania, jakie wykonywać 
mają gminy w ramach ochrony ludności i obrony cywilnej – będzie ona również 
zawierać uregulowania dotyczące budowli ochronnych. Zgodnie z przyjętymi 
założeniami, ustawa ta wejść ma w życie od 1 stycznia 2025 r. – Miasto wówczas 
będzie musiało przeprowadzić najpierw proces ewaluacji wszystkich budowli 
ochronnych, a następnie zająć się planowaniem i wydatkowaniem środków 
finansowych na ten cel. 
Wiceprzewodnicząca Komisji pani Kamila Ścibor poprosiła o bardziej szczegółową 
realizację nt. zadania pn. Serwisowanie Miejskiego Systemu Alarmowania 
i Ostrzegania w Łodzi, na realizację którego w projekcie budżetu zapisana została 
kwota 150 000 zł. 
P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa 
UMŁ w Departamencie Prezydenta pan Karol Dziuda powiedział, że w chwili 
obecnej Miejski System Alarmowania i Ostrzegania w Łodzi składa się 50 punktów 
alarmowania i ostrzegania, rozrzuconych po całym terenie Miasta. System ten tworzą 
nowoczesne syreny elektroniczne, umożliwiające zarówno nadawanie przewidzianych 
rozporządzeniem sygnałów alarmowych, jak i komunikatów głosowych. 
Realizacja tego zadania, zgodnie z zapisami zawartymi w WPF, rozłożona została 
na okres trzech lat. W roku 2025 na jego wykonanie przeznaczona została kwota 
150 000 zł – zostanie ona wydatkowana na bieżące serwisowanie i utrzymanie 
Systemu. 
Pan radny Marcin Masłowski zwracając uwagę, że inwentaryzacją schronów 
zajmowała się w przeszłości Straż Pożarna, zadał pytanie, czy udało się wówczas 
ustalić, ile schronów znajduje się na terenie miasta Łodzi. 
P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa 
UMŁ w Departamencie Prezydenta pan Karol Dziuda ocenił, że przeprowadzona 
przez Straż Pożarną inwentaryzacja schronów miała charakter dość pobieżny. 
Ponadto, w okresie, gdy prace te były prowadzone, nie obowiązywały jeszcze przepisy, 
precyzyjne określające, co jest schronem, a co budowlą ochronną – większość tych 
obiektów przedstawiciele Straży Pożarnej sklasyfikowali jako tzw. czasowe miejsca 
ukrycia. Nowe przepisy mają już natomiast wprowadzić jasną klasyfikację, aby nie było 
już wątpliwości, czy dany obiekt jest schronem, czy budowlą ochronną. 
Przeprowadzona po ich wejściu w życie ewaluacja prawdopodobnie pozwoli 
precyzyjnie ustalić, do jakiej kategorii zaliczyć można wszystkie te budowle. 
Pani radna Izabela Kaczmarska zadała pytanie, ile schronów znajduje się na terenie 
Łodzi.  
Przewodnicząca Komisji p. Beata Bilska zaapelowała do radnych, by w swojej 
dyskusji skupili się na sprawach dotyczących projektu budżetu na rok 2025 oraz 
projektu WPF. 
Pani radna Izabela Kaczmarska oceniła, że być może Komisja powinna jednak 
przyjąć wniosek o zwiększenie środków w budżecie Wydziału Zarządzania 
Kryzysowego i Bezpieczeństwa. 
P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa 
UMŁ w Departamencie Prezydenta pan Karol Dziuda odnosząc się do powyższej 
propozycji stwierdził, że takie zwiększenie budżetu byłoby ewentualnie zasadne już 
po wejściu w życie nowych przepisów prawnych. 
Pan radny Radosław Marzec odnosząc się do kwestii poruszonych 
przez przedmówców, zwrócił uwagę, że z informacji znajdującej się na stronie 
internetowej Straży Pożarnej wynika, iż na terenie Polski znajduje się: 2 000 schronów 
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dla 300 000 osób, ok. 9 000 miejsc ukrycia dla 1,1 mln osób, wytypowano też 
224 000 miejsc doraźnego schronienia. 
Pan radny Piotr Cieplucha zaproponował, by Komisja zorganizowała osobne 
posiedzenie poświęcone kwestiom budowli ochronnych oraz obrony cywilnej. 
Przewodnicząca Komisji p. Beata Bilska pozytywnie oceniła tę propozycję – 
posiedzenie to można by zorganizować po wejściu w życie nowych przepisów. 
Więcej pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania, Komisja 7 głosami „za,” przy braku głosów przeciwnych  
i 3 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 
Miejskiej w Łodzi w sprawie budżetu miasta Łodzi na 2025 rok – w zakresie Wydziału 
Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa. 
Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za,” przy braku głosów „przeciw” i 3 głosach 
„wstrzymujących się,” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miejskiej 
w Łodzi w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 
– w zakresie powyższego Wydziału. 
 
Dyrektor Wydziału Budżetu UMŁ w Departamencie Finansów Publicznych pani 
Małgorzata Wojtczak przedstawiła następnie zebranym informację nt. rezerwy 
ogólnej i celowych budżetu miasta Łodzi na 2025 rok oraz nt. projektu budżetu Miasta 
na 2025 r. w zakresie Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej (załącznik nr 10 
do protokołu). 
Na tym dyskusję w powyższym punkcie zakończono. 
 
Ad pkt 6. Omówienie sytuacji na terenie pustostanu w sąsiedztwie 

ul. Franciszkańskiej 63 w Łodzi (wniosek w sprawie uporządkowania sytuacji 

na powyższym terenie stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit poinformował zebranych, że 

pustostan, o którym jest mowa w powyższym wniosku w dniu dzisiejszym został 

uprzątnięty – zamurowano też prowadzące do niego wejście. W przeszłości wejście to 

było również prowizorycznie zamurowywane, jednak za każdym razem takie 

zabezpieczenie było niszczone przez osoby bezdomne, przebywające w tym miejscu. 

Usunięto również pojazd – samochód marki Fiat Stilo, pozbawiony tablic 

rejestracyjnych, stojący wcześniej bezpośrednio przed pustostanem. Straż Miejska 

będzie doglądać tego miejsca, poprzez doraźne patrole. Straż Miejska uzyskała też 

deklarację, iż działki przyległe do tego pustostanu zostaną uprzątnięte do końca 

przyszłego tygodnia przez Wydział Gospodarki Komunalnej UMŁ. 

Jeżeli chodzi o osoby bezdomne, w tej chwili nie przebywają już one na tym terenie. 

Na terenie tej nieruchomości pojawiały się wcześniej osoby, które próbowały pozyskać 

znajdujące się tam surowce wtórne, celem ich sprzedaży. 

W powyższym piśmie znajduje się bulwersujący zapis, mówiący o tym, że 

przebywające w tej okolicy dzieci były wielokrotnie zaczepiane przez osoby bezdomne, 

będące często w stanie niepoczytalnym. Jeżeli podobna sytuacja rzeczywiście 

zaistniała, to powinna ona zostać zgłoszona odpowiednim służbom natychmiast – 

tymczasem żadne takie zgłoszenia nie wpłynęły ani do Straży Miejskiej, ani do Policji.  

Przewodnicząca Komisji p. Beata Bilska zadeklarowała, że Komisja wystąpi 
do Wnioskodawców z pismem, w którym zostaną zawarte wyjaśnienia, złożone dziś 
radnym przez pana Komendanta Polita. 
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Pani Przewodnicząca stwierdziła ponadto, że dobrze by było, gdyby udało się znaleźć 
kompleksowe rozwiązanie dla tej nieruchomości. 
Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit zadeklarował, że 
funkcjonariusze Straży Miejskiej będą dbać o to, by teren ten nie był ponownie 
zaśmiecany i dewastowany. 
Przewodnicząca Komisji p. Beata Bilska zapytała, komu można zgłaszać fakt, iż 
w danym miejscu znajduje się pustostan, w którym przebywają osoby dewastujące 
otoczenie. 
Komendant Straży Miejskiej w Łodzi pan Patryk Polit zapewnił zebranych, że Straż 
Miejska weryfikować będzie takie zgłoszenia. W przypadku nieruchomości 
ul. Franciszkańskiej 63 służby miejskie mogły przeprowadzić szybką interwencję, 
ponieważ teren ten należy do Miasta – gorsza sytuacja może być jednak wtedy, gdy 
zgłoszenie dotyczy pustostanu, będącego własnością prywatną. 
Pan radny Marcin Hencz zaproponował, by Komisja podczas jednego z kolejnych 
swoich posiedzeń zajęła się kwestią nieruchomości niezabezpieczonych 
(pustostanów) – tego typu nieruchomości jest bowiem dość dużo na terenie Łodzi. 
Przewodnicząca Komisji p. Beata Bilska pozytywnie oceniła tę propozycję. 
Pani radna Izabela Kaczmarska zwróciła uwagę, że taką nieruchomością 
niezabezpieczoną jest pustostan przy ul. Przyszkole 38. 
Przewodnicząca Komisji p. Beata Bilska zadeklarowała, że Komisja zajmie się 
kompleksowo kwestią pustostanów. 
 
Ad pkt 7. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

Ustalono, że kolejne posiedzenie Komisji zorganizowane zostanie w dniu 

13 grudnia br. (początek – godz. 13.00). W trakcie tego posiedzenia Komisja zajmie 

się m. in. kwestiami dotyczącymi oświetlenia ulicznego na terenie Łodzi. 

Przewodnicząca Komisji Ładu Społeczno – Prawnego podziękowała na koniec 

zebranym za udział w obradach i zamknęła posiedzenie tej Komisji. 
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